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Summary

        
One of the main indications of endoscopic retrograde cholangiography (ERC) are the diseases of the biliary duct, particularly the conditions concomitant with jaundice, after biliodigestive anastomoses. The authors report on 17 such cases. The most frequent site of the biliodigestive anastomosis is the anterior wall of the bulb, or of the postbulbar duodenum. The examinations performed with a prograde instrument yield good results. In the course of their examinations, the authors diagnosed cholangiolithiasis in 4 cases, a blind sack syndrome, an inflammatory stenosis of common bile duct and a tumour in one case each. Normal bile ducts were found in 2 patients and a dilated common bile duct with cholangitis was observed in one case. Secondary biliary cirrhosis occurred in 2 cases. In the diseases of biliary ducts occurring after biliodigestive anastomoses ERG proves to be the only procedure leading to diagnosis.


      
        
Zusammenfassung

        
Eines der Hauptindikationsgebiete der endoskopischen retrograden Cholangiographie (ERC) stellen die nach biliodigestiven Anastomosen auftretenden Erkrankungen der Gallengänge, besonders die mit Ikterus einhergehenden Zustände dar. Verff. berichten über 17 solcher Fälle. Die biliodigestiven Anastomosen befinden sich am häufigsten an der Vorderwand des Bulbus oder des postbulbären Gebietes. Die mit einem prograden Endoskop ausgeführten Untersuchungen erbrachten 100%igen Erfolg. Im Verlauf ihrer Untersuchungen diagnostizierten die Verff. Cholangiolithiasis in 4 Fällen, Blindsacksyndrom, entzündliche Stenose am Choledochus und Tumor in je 1 Fall. Normale Gallengänge beobachteten Verff. bei 2 Kranken und ein dilatiertes Gallengangsystem mit Cholangitis in 1 Fall. Sekundäre bili-äre Zirrhose kam in 2 Fällen vor. Bei den nach biliodigestiven Anastomosen auftretenden Erkrankungen der Gallengänge erweist sich die ERC als einziges Verfahren, das zur Diagnose führt.


      

Key-Words

Endoscopic retrograde cholangiography - prograde endoscope - biliodigestive anastomosis
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